
Indfødsretsudvalget

Til: Udlændinge- og integrationsministeren

Dato: 11. november 2019

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

IFU alm. del

Spørgsmål 34

Vil ministeren i offentligt tilgængelig form redegøre for, hvordan ministeriets Indfødsrets-

kontor vil forholde sig til en læge, der udfærdiger lægeerklæringer til brug for behandlin-

gen af dispensationssager i Folketingets Indfødsretsudvalg, og som er genstand for et

igangværende tilsynsforløb i Styrelsen for Patientsikkerhed, men hvor styrelsen skriftligt

har tilkendegivet, at der aktuelt ikke er belæg for andet end at vurdere, at den pågælden-

de læge, ligesom alle landets øvrige læger generelt, har udvist tilstrækkelig omhu og uhil-

dethed i udarbejdelse af sine speciallægeerklæringer? Der ønskes en redegørelse for,

hvilke oplysninger der i en sådan sag gives til Folketingets Indfødsretsudvalg om lægen

og kvaliteten af lægens speciallægeerklæringer, hvilken oplysning der gives til lægen selv

om ministeriets og udvalgets praksis mht. lægens speciallægeerklæringer, og hvilken sik-

kerhed indfødsretsansøgere, der opsøger den pågældende læge for at få udarbejdet en

speciallægeerklæring til brug i en indfødsretssag, har for at blive informeret om forhold,

der kan være relevante for deres overvejelser om eventuelt at søge at få en speciallæge-

erklæring fra en anden læge end den pågældende.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Peder Hvelplund (EL).

Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på peder.hvelplund@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Jan E. Jørgensen

næstformand

1/1

Indfødsretsudvalget 2019-20
IFU Alm.del -  Spørgsmål 34

Offentligt


